
KANDIDATI O SEBI IN ŠE O ČEM
Priprave na volitve so v zaključni fazi, kajti samo še nekaj dni nas deli od dneva, ko bomo segali po

glasovnicah in volili svoje zastopnike - delegate v predstavniška telesa.
Uredništvo Naša skupnost je na tej strani prijavilo pogovore z nekaterimi delegati. Pri izboru smo

upoštevali delegate, ki izhajajo iz različnihdružbenih struktur v naslednji številki pa bomo javnosti
predstavili izvoljene vodilne funkcionarje občinske skupščine in listo izvoljenih delegacij.

Mirko Živec
MIRKO ŽIVEC, rojen leta

1926, po poklicu visokokvalifi-
cirani avtomehanik, ima svojo
obrt že od leta 1966. Letos je
evidentiran kandidat za enotni
zbor združenega dela v občinski
skupščini. Kandidacijska konfe-
renca zasebnih obrtnikov in pri
njih zaposlenih delavcev je iz-
brala 22 kandidatov, od katerih
jih bo 31. marca 15 izvoljenih.
Če bo mednjimi, bo tovariš Ž-i-
vec seveda zastopal interese
združenja zasebnih obrtnikov in
pri njih zaposlenih. To združe-
nje obstaja na Ijubljanskem
področju šele dve leti

Mirko Živec: ,,UsIužnostna
obrt stagnira"

S 15 delegati (prej so imeli
obrtniki v občinski skupščini
dva odbomika za vso občinoj
bodo sedaj v skupščini verjetno
predstavljali interese širšega
kroga Ijudi, ki so jih tvolili, in
njihove zahteve bodo bolj ute-
meljene.

Možnosti je torej več, vendar
ne bodo izkoriščene, če bo že
pri samih zainteresiranih tako
slab odziv, kot je bil na seji kan-
didacijske konference, ki se /e
je udeležilo le 68 obrtnikov in
njihovih delavcev.

Tovariš Živec meni, da je
bilo dovolj priprav za prehod s
skupščinskega na delegatski si-
stem. Od svojih delegatov pri-
čakujejo njih volivci, da jih
bodo sproti obveščali o novih
predpisih na področju obrti in
sploh o vsem bistvenem, kar je
povezano s to panogo.

Uslužnostna obrt (razni ser-
visi) v primerjavi s proizvajalno
stagnira in ne zadošča, potrebe
so čedalje večje in občan ima
manj možnosti izbire uslug.

V novi ustavi je zagotovljeno
mesto zasebni obrti, obrtniki in
pri njih zaposleni delavci vedo
za svoje perspektive. To pa ne
pomeni, da je rešeno vse, zato
pričakujejo še marsikaj, kar naj
bi skušali urejevati po novih po-
teh.

Dr.Matjaž
Košorok

Dr. Matjaž Košorok je že 10
let občan krajevne skupnosti
Polje-Slape; tja se je preselil iz
Zadvora, kjer je bil oče upra-

DT. Matjaž Košorok: ,JPrednost
dajem študiju"

vitelj osnovne šole Sostro. Prav-
zaprav se je preselila cela dru-
žina, saj sta oče in mati v Polju
dobila službo učiteljev. Od tam
je odšel na študije v Ljubljano,

pa tudi njegova prava mladost
in uspešen študij sta se začela
prav tam. Pditično kot mlad
študent ni dosti deloval.

,,Zakaj ne? "
,,Študi/ mi je bil prvo in

zadnje .opravilo. . flrez resnega
študija ne bi bil že s 26 leti
zdravnik. Sicer je potrebno, da
se mlad človek ukvarja tudi s
politiko, toda jaz sem študij
postavil pred to."

,,Pa ste se ukvarjali v tem
času vsaj s športom ali ste imeli
kakega konjička? "

,,Moje glavno in dolgoletno
veselje je bil ples. Pri folklorni
skupini Tineta Rožanca sem
plesal 10 let in to so moji iz-
redno lepi spomini. S to sku-
pino sem prepotoval lepo šte-
vilo dežel in to mi bo ostalo v
stalnem spominu. Potovanja
ostanejo v glavi in izredno
obogatijo osebnost. Resnično
lepi časi so bili to. Sicer pa rad
hodim v hribe, če imam le malo
časa. Vendar ta zadnje čase iz-
redno preganja, tako zaradi
specializacije kot zaradi otro-
škega varstva, ki ga nimam ure-
jenega."

,,S/e eden od kandidatov v
temeljni delegaciji Klinične bol-
nišnice za psihiatrijo. Kako ste
to kandidaturo sprejeli in kako
bi to delo opravljali, če bi bili
izvoljeni ? "

,,Res sem edem izmed kan-
didatov, vendar menim, da ta
kandidatura ni najbolj pre-
mišljena. Kot mlad zdravnik v
bolnišnici za duševne bolezni v
Pdju tnoram opraviti tudi spe-
cializacije, in to na raznih od-
delkih kliničnih bolnišnic v
Ljubljani. Tako bom praktično
odstoten več kot dve leti in ne
vem, če bom lahko interese
bolnišnice v enotnem zbom
združenega dela najbolj za-
stopal. Kar se pa tiče oprav-
Ijmja nalog delegatov menim,
da jih morajo opravljati priza-
devno, ker bo le tako lahko
novi sistem zaživel, saj od njega
veliko pričakufemo."

,,In vi ste dobro seznanjeni s
spremembami, ki nam jih pri-
naša delegatski sistem? "

,JMajbolje gotovo ne, v bistvu
pa. Je še nekaj nejasnosti, kijih
bo potrebno še pojasnjevati, saj
so dokaj zahtevne. Tudi sam
sistem bo imel težave, dokler ne
bo zaživel tako kot vsaka nova
stvar, ki se vpeljuje."

Alojz Ravš
Postaja milice v Polju je za

svojega kandidata v temeljni
delegaciji skupnosti državnih
organov kandidirala 29-letnega
svojega člana Alojza Ravša. Na
postaji milice v Polju dela od
lanskega leta, prej pa je 7 let
služboval na postaji milice v
Mostah. Sicerpaje doma iz Slo-
venske Bistrice, toda po toliko
letih bivanja na področju naše
občine jo dokaj dobro pozna.

,,Poznate tudi kraje, ki spa-
dajo pod varuštvo postaje mi-
lice v Polju? "

,,Poznam, seveda ne toliko,
kot kraje, ki so spadali pod po-
stajo milice v Mostah. Tam sem
delal v veliko bolj stmjenem in
urbanem področju, tu pa sem
zadolžen za krajevne skupnosti
Klopce, Dolsko, Besnica in Li-
poglav."

,,Gotovo vam jmelje veliko
časa, da vse to obiščete, saj so
te KS na samem obronku naše
občine!"

,,Seveda potrebujem več ča-
sa, da vse to obiščem, toda z
avtomobilom se hitro pride v
katerikoli kraj naše občine. V
Mostah sem imel to prednost,
da sem več hodil, karje za bud-
no oko postave neka prednost,
saj okolico bolje poznaš, ker jo
bolj opazuješ in v kakršncmkoli
primeru učinkoviteje ukrepaš.
No, reči pa moram, da v KS, za
katere sem zadolžen, ni dosti

Alojz Ravš: ,,Bistvo novega si-
stema poznam"

dela niti Ijudi in tako bom
kmalu te kraje prav tako dobro
poznal kot tiste vMostah."

,,Opravili ste miličniško šolo,
nato srednjo strokovno šolo za
notranje zadeve - ali mislite še
kaj študirati? "

,,Rad bi se vpisal še v uprav-
no šolo, pa ne vem, kako bo, saj
je iz vrst milice zelo veliko kan-
didatov:"

,,Po vsem sodeč, sie gotovo
tudi s političnimi dogajanji, ki
se pripravljajo v zvezi z dele-
gatskim sistemom, dobro se-
znanjeni? "

,,Rekel bi, dasem vsaj toliko,
kolikor je potrebno za držav-
Ijana in posebno za človeka, ki
dela v državni upravi Bistvo
novega sistema poznam in ga
odobravam, ker mislim, da pri-
naša nelx prednosti pred sta-
rim. Seveda pa podrobnosti ne
poznam, kot marsikateri drug
tudi ne. Ti se bodo namreč
pokazali, ko bo ves sistem za-
živel in mislim, da se bo šele
takrat pokazalo, kaj je boljše in
kaj ne."

,,Kako ocenjujete dosedanje
delo v zvezi z delegatskim si-
stemom? "

„0 novem sistemu je bilo
napisanega dovolj in tudi mi
smo imeli o tem sestanke.
Kdorkoli je hotel, se je o tem
dovolj poučil; seveda pa so tudi
taki, ki jim je glavna skrb ku-
verta in pa kako se bodo iz-
ognili davkariji."

,,Kakšna prednost bo, da bo
imela tudi milica svojo delega-
cijo? "

,,Prednost bo prav gotovo ta,
da bomo tudi mi imeli več po-
gleda v delo občinskih organov
in občanov, saj je naše delo
dokaj otežkočeno, če z Ijudmi,
katere naj bi varovali, nimamo
dovolj stikov in ne poznamo
njihovih problemov."

Tone Hegler
TONE HEGLER, rojen leta

1924, ekonomist, zaposlen pri
SAP, je eden izmed 21 kandida-

Tone Hegler: ,JMa skupščino
bomo pošiljali Ijudi, ki o dolo-
čenih problemih največ vedo"

tov KS Štepanjsko naselje, od
katerih bo izvoljenih 11.

Pri sestavljanju kandidatne
lise so upoštevali strukturo na
tem področju živečega prebi-
valstva in tudi zahtevnost dmž-
benopolitične sRupnosti - ob-
čine. Izbirali so strokovne Ijudi
(za komunalo, stanovanjsko \z-
gradnjo, šoktvo itd.), vendar si
interesnih področij niso delili.

Na skupščino bodo pošiljali Iju-
di, ki o določenem problemu
največ vedo.

Tone Hegler meni, da je v
zvezi z delegatskim sistemom še
več nejasnosti, in se stvari šele
sproti jasnijo. Bo pa delo zani-
mivejše in sodelovalo bo več
Ijudipri

V kmjevno skupnost Štepanj-
sko naselje se bo v nckaj letih
priselilo 12000 novih prebi-
valcev (sedaj jih je 2000). Ta
porast pa nosi s sabo ogromno
novih problemov: kanalizacija,
ureditev pločnikov, zelenic, Go-
lovec naj bi postal rekreacijski
center, predvideni so nov trgov-
ski center, nova avtobusna pro-
ga, zdravstvena ambulanta -
kasneje nov zdravstveni dom,
dve osnovni šoli (prvo bodo za-
čeli graditi v letošnjem septem-
bruj, varstveni zavodi itd.

Nova soseska naj bi bila de-
monstracijska, kar pomeni, da
bi bila za zgled po svoji ureje-
nosti, funkcionalnosti, ,,cene-
nosti". S prilivom prebivahtva
bo tudi KS razpokgala z več-
jimi sredstvi in z njimi namera-
vajo urediti najpotrebnejše v
svoji okolici.

Vinko Pintarič
VINKO PINTARIC, rojen

1946, po poklicu avtoelektri-
čar, dela na delovnem mestu
pomočnika vodje mehanizacije
v Javniii skladiščih iz TOZD
Javna skladišča je bilo na kan-
didacijski konferenci predlaga-
nih 8, izvoljenih pa bo 5 dele-
gatov. Predktgani kandidati si
interesnih področih še niso raz-
delili. Pri izboru so upoštevali
najširšo strukturo - od najsta-
rejših pa do najmlajših - vse de-
javnosti, ki jih zastopajo -
predvsem delavce in srednje ka-
dre (skladiščnik, voznik vili-
čarja, član ZK in še drugi) irt
pri tem izključili vodstvena me-
sta.

O novem načinu delegiranja
odbomikov v občinsko skupšči-
no so bili delavci v Javnih skla-
diščih obveščeni in seznanjeni
na dvojnih zborih že pred kan-
didacijsko konferenco.

Vinko Pintarič je povedal, da
si od delegatskega sistema obe-
tajo več elastičnosti v reševanju
nalog, saj se bo med petimi
Ijudmi sedaj bolj verjetno našel
vsaj po eden, ki bo vsakokrat
najbolje informtan o proble-
mih svoje delovne organizacije
in ki bo znal s pomočjo vseh
drugih razložiti te probleme ter
nakazati njihove rešitve.

Eno takih nesoglasij je tre-
nutno v zvezi z nagrajevanjem.
V TOZD Javna skladišča dela
tovariš Pintarič, poleg svojega
osnovnega poklica seveda, naj-
več na področju športa in re-
kreacije. Poleg tcga pa vodi še
Počitniško zvezo občine Ljub-
Ijana Moste-Polje.

Inž. Toni Božidar
Inž. Toni Božidar iz Studen-

ca, star 34 let in oče 5-letne
hčerke, je dircktor tovame
svetlobnih teles ELLUX na Li-
tijski cesti.

V družbenopolitičnih orga-
nizacijah dela že več let, zadnja
štiri leta pa je predsednik kra-
jevne konference SZDL Polje-

Slape in eden od aktivnih čla-
nov sveta krajevne skupnosti.

,,Vi ste kandidat za delega-
cijo krajevnih skupnosti iz
Poija-Slap. Kako gledate na po-
litično pa tudi obče delo kra-
jevnih skitpnosti v novem dele-
gatskem sistemu? "

„ Vsekakor bo vloga delegacij
KS v novem sistemu večja od
sedanje. Do sedaj je imel od-
bomik KS šibak stik s sredino,
ki ga je izvolila. Z novim siste-
mom in garancijo, ki mu jo daje
nova ustava, pa bodo tako kan-
didati kot občinski zbori kra-
jevnih skupnosti imeli na svo-
jem področju veliko večje pri-
stojnosti kot doslej. Imeli bodo
večji vpliv na delo kot pogled
nad izvajanjem nalog na svojem
področju. Pravzaprav bodo
resnični upravljavci na svojem
področju."

,,Kakšno prednost vidite v
delegatskem sistemu? "

lnž. Božidar Toni: ,J>elegaci-
jam večje pristojnosti in odgo^
vornejše naloge"

,,Prednost je nedvomno v
tem, da bo vloga neposrednega
upravljavca večja kot je sedaj.
Lažje se bodo lotevali dela, saj
bo to bolj specializirano in se
mu bodo Ijudje, ki bodo delali v
teh organih, veliko lažje in v
večji meri posvečali kot do se-
daj. Ce vzamemo za primer
samo komunalo ali infrastruk-
turo naše krafevne skupnosti.
Ta zadeva prav gotovo vsako-
gar, kdor živi na področju KS,
pa naj bo to prebivalec ali de-
lavec in uslužbenec tega terena.
Do sedaj niso irneli delavci v KS
nobenega vpliva na delo in rast
KS. Odslej jim nova ustava in
nov delegatski sistem zagotav-
Ijata tudi to."

,,AH je bilo dosti priprav za
preusmeritev dela iz skupščin-
skega na dekgatski sistem?
Kako vi kot predsednik SZDL
ocenjujete ta prehod? "

,,Delegatski sistem smo po-
jasnjevali dovolj na široko. Vsi
delegati pa prav gotovo niso
dovolj seznanjeni z vsemi ma-
teriali, ki so bili izdaniv zvezi s
tem. Gotovo bo potrebno nekaj
časa, da bo novi sistetn zaživel
in da bodo Ijudje prišli do bi-
stva novega delegatskega siste-
ma."

,,In kako vi gledate na svojo
vlogo kot delegat v zbor kra-
jevnih skupnosti? "

„ V novem sistemu je dele-
gatu, kot tudi zboru, določena
večja vloga v upravljanju in do-
ločanju politike, ki se tiče dela
v KS. S tem bo zagotovljeno, da
bo prizadevanje posameznikov
bolj upoštevano, kar bo dalo
tudi več rezultatov v smeri za-
dovoljevanja potreb prebi-
valcev. Seveda pa, če ne bo
podpore Ijudi na terenu, kljub
dobri volji ne bo pozitivnih re-
zultatov."

E.S.

Slavka Jerman
Delegatski sistem, ki se nanj

že dalj časa pripravljamo in je
bil potrjen tako z zvezno kot z
republiško ustavo, bo v svojo
sredo pritegnil večje število
Ijudi kot do sedaj, tako da bo
neposredni ustvarjalec imel več
nadzora pa tudi vpliva nad iz-
gradnjo novega sistema, ki pri-
naša delovnemu človeku več
novosti.

Prav gotovo pa bo ves sistem
zaživel le tedaj, če bodo kan-
didati, ki so predlagani, svoje

delo prizadevno opravljali. Zato
je med njimi največ takih, ki so
svojo voljo do dela izražali že
sedaj v raznih organizacijah in
pri delu na terenu ali v pod-
jetju.

Ena od teh je prav gotovo
41-letna Slavka Jerman iz Ka-
fuhove 38, volilne enote 3 v
Mostah.

,,Katere furikcije, oziroma v
katerih organizacijah delate? "

,,V kar precejšnjih. Sem od-
bornica občinske skupščine,
članica ZK, v podjetju Inter-
trade, kjer sem zaposlena kot
strokovni sodelavec kadrovske
službe, sem članica delavskega
sveta, sem pa tudi članica mest-
nega in zveznega odbora zveze
sindikatov storitvenih dejav-
nosti."

,,Teh funkcij fe kar precej.
Kako ste vse to zmogli? "

,,Predvsem sem si delo orga-
nizirala tako doma kot v službi,
seveda pa z velikim razumeva-
njemmoža in sina. Če onadva
ne bi imela razumevanja, tega
dela prav gotovo ne bi mogla
uspešno opravljati - kolikor ga
lahko vsak, ki je zaposlen,
uspešno opravlja."

,,Delegatski sistem, v kate-
rega ste pritegnjeni tudi vi, pri-
naša kup novosti. Zanima nas,
ali so po vašem Ijudje dovolf
seznanjeni z sistemom, na ka-
terega se pripravljamo? "

,,Zase bi lahko rekla, da sem
dobro seznanjena z vsemi no-
vostmi, ki jih predvideva novi
sistem. Vsi drugi pa so sezna-
njeni z njimi toliko, kolikor so
se sami zanimali za stvar. Pi-
sanja in razpravljanja je bilo
dovolj in kdor je le hotel, je
lahko nekaj pobral od vsega
tega. Seveda pa, kot vsaka no-
vost, tudi ta potrebuje čas, da
se razjasni in utrdi."

,,Kaj pa mislite o delegatih -
ali poznajo stvar in materiale
kaj bolj kot drugi? "

Slavka Jerman: ,,Sistem bo za-
živel, če se bo vsak čutil odgo-
vomega"

,,Tisti, ki so že sedaj delali
kot družbenopolitični delavci,
so prav gotovo bolj seznanjeni z
vsemi novostmi, ki prihajajo,
kot tisti, ki do sedaj niso delali.
Je pa novi sistem vsekakor bolj
kompliciran kot dosedanji in če
bodo hoteli kandidati resnično
ves sistem v bistvu poznati, po-
tem bo potrebno zanje pripra-
viti ali krajše seminarje ali pa jih
na kak drug način potanko se-
znaniti s problematiko delegat-
skega sistema. Če ga namreč
sami ne bodo dobro spoznali,
potem ga tudi ne bodo mogli
naprej posredovari niti ga za-
stopati."

EDOSVETEK

Rozi Kokalj
Ena izmed kandidatinj za

delegata temeljni delegaciji v
krajevne skupnosti Dolsko je
tudi Rozi Kokalj, 22-letna me-
dicinska sestra, doma iz Kam-
nice pri Dolskem.

,,Kot sem že dejala, novi si-
stem in vse, kar z njim prihaja,
bolj malo poznam zaradi pre-
zaposlenosti; pa tudi časopisje
bolj malo prebiram, saj tudi za
to ni dosti časa. Kar se pa tiče
razlag političnega sistema, mi-
slim, da ni bil dovolj prilagojen
navadnemu človeku, temveč
bolj tistim, ki so že tako ali dru-
gače delali na tem in materiale
poznajo. Za nas mlade, ki se
šele uvajamo v dmžbenopoli-
tično delo, je to dokaj zaple-
teno, saj je toliko izrazov pa
tudi drugih stvari, da se težko
znajdemo.


